
- Ciechocinek przed laty by∏ miejscem spotkaƒ
artystów, tu wypada∏o bywaç. Jak wspomina Pani
ten okres?

- O tak, przyje˝d˝a∏o tu wielu, bywa∏a Nina Andrycz,
by∏ Dymsza, Sempoliƒski. Prawie co roku przyje˝d˝a∏a
Ada Sari. Wspólnie tworzyliÊmy pewien klan koncer-
towo - spotkaniowy. By∏ to w okresie letnim salon
warszawski. Teraz publicznoÊç zbiera si´ na koncertach
tenorów, wtedy najwi´kszym powodzeniem cieszy∏
si´ przekrój oper Verdiego.

- Jaka by∏a publicznoÊç w tamtym okresie?
- To by∏ zupe∏nie inny Êwiat, mnóstwo wspania-

∏ych ludzi, kochajàcych Polsk´, choç czasem ró˝nie jà
sobie wyobra˝ali. MyÊl´, ˝e dane by∏o spotkaç w tym
okresie osobowoÊci nieprzeci´tne.

- Mówi∏a Pani, ˝e niemal od poczàtku zakocha-
∏a si´ Pani w t´˝niach. Jak obecnie wypada Ciecho-
cinek w porównaniu z tym sprzed lat?

- Mój Ciechocinek to by∏ kurort lat pi´çdziesiàtych.
To powietrze kocha∏am od poczàtku. Obecnie jestem
pod opiekà Pani profesor Ireny Ponikowskiej i bardzo
sobie chwal´ pobyty tutaj. Bardzo wa˝ne dla mnie jest
to, ˝e Ciechocinek kultywuje festiwale, ˝e dzia∏a Teatr
Letni i odbywajà si´ w nim koncerty. To daje szanse,
˝eby ludzie podczas leczenia mogli spotykaç si´ tak-
˝e z wysokà kulturà i oderwaç si´ na chwil´ od tego
cz´sto przera˝ajàcego Êwiata. Kiedy wracam tutaj, za

ka˝dym razem Ciechocinek jest dla mnie inny i za
ka˝dym razem pi´kny.

- Ca∏e Pani ˝ycie zwiàzane jest z muzykà, z wiel-
kimi postaciami scen Êwiatowych, czy ma Pani jesz-
cze przyjemnoÊç ze s∏uchania m∏odych wykonaw-
ców?

- Jak najbardziej, jestem dyrektorem Mi´dzynaro-
dowego Konkursu Wokalnego, który odbywa si´ co
trzy lata. W tym roku mieliÊmy ok. 250 uczestników
z 30 krajów Êwiata. Promujàc muzyk´ narodowà, pols-
kà, promujemy jà na ca∏ym Êwiecie. Choç mo˝e si´
wydawaç, ˝e obecnie wszyscy jesteÊmy kosmopoli-
tami, to jednak na „Halk´”, czy „Straszny Dwór” bilety
rozchodzà si´ w oka mgnieniu. Z wielkà przyjemnoÊ-
cià s∏ucham obecnie polskie wykonania utworów pols-
kich kompozytorów. Swojà szans´ na promowanie
polskiej muzyki mo˝e wykorzystaç Ciechocinek. Jest
doskonale po∏o˝ony w centrum Polski pomi´dzy mias-
tami, które posiadajà opery: Poznaƒ, Bydgoszcz, ¸ódê.
Tu móg∏by powstaç letni oddzia∏ którejÊ z oper.

- Stworzy∏a Pani wiele imprez i festiwali, czy nie
myÊla∏a Pani o organizacji kolejnej imprezy w
Ciechocinku?

- Nie widz´ przeszkód. Przy ˝yczliwym nastawie-
niu Pana burmistrza, który jest bardzo otwarty i wra˝-
liwy artystycznie, by∏oby to mo˝liwe. Ch´tnie przywioz´
tu jeden ze swoich programów. Z przyjemnoÊcià prze-
myci∏abym tu „Âpiewnik domowy” w wykonaniach
country lub bluesowych. Moniuszko w takich aran˝a-
cjach móg∏by zabrzmieç bardzo oryginalnie w Ciecho-
cinku.

- Dzi´kuj´ bardzo za rozmow´.
- Dzi´kuj´ bardzo i pozdrawiam goràco wszystkich

czytelników „Zdroju Ciechociƒskiego”.

TU BY¸ LETNI SALON
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O Ciechocinku dawniej i dzisiaj, o muzyce i planach na kolejne koncerty oraz festiwalach z jednà
z najwi´kszych postaci scen polskich - Marià Fo∏tyn, goszczàcà w uzdrowisku, rozmawia∏ Jakub Giza.

ROZMOWA „ZDROJU”ROZMOWA „ZDROJU”

fot. J. Giza


